
Referat Yoda Generalforsamling 2024 

 

1. Valg af dirigent: Michael 

2. Valg af referent: Martin 

3. Bestyrelsens beretning:  

● Bestyrelsesåret 2024 har været et rigtigt spændende år.  YODA har nu 15 år på 

bagen og vi har derfor brugt rigtig meget energi på at kigge indad i bestyrelsen for 

at se om vores profil stadig er den samme og om vi bruger vores energi og 

ressourcer korrekt. Vi har kigget internt på vores opgaver og forsøgt at få alle vores 

samarbejder, udvalg og deslige strømlinet og skrevet ned som arbejdet ser ud i 

dag. Bestyrelsens beretning tager derfor udgangspunkt i den 5 års plan der blev 

lagt i 19/20 

● Bibeholde stabilt medlemsantal: I 2020 ønskede vi at opretholde et stabilt 

medlemstal. Den gang var vi 370 medlemmer af YODA. I dag er vi en endnu større 

forening på over 450 medlemmer, svarende til en vækst på 23,5 %. Derudover 

rummer foreningen også kæmpe platform på over 1000 medlemmer på Facebook 

og knap 500 på instagram. Så vi er meget stolte over at kunne sige at målet er 

mere end bare nået. 

● Forbedre uddannelsen for yngre ortopædkirurger: Uddannelsesansvarlig har siddet 

med under revisionerne af a-kurser. Der er sendt et spørgeskema afsted til alle HU 

læger, præsenteret til alle subspecialeansvarlige, delkursusledere og UDDU. 

Kursusfordelingen er nu vedtaget. 

● Skabe kontinuerlig interesse om YODAs kurser: Der nedsættes et regionsudvalg 

hvor man kan deltage fra egen region mhp. bl.a. udvikling og afholdelse af kurser i 



YODAs kursuskatalog. Info kan findes på hjemmeside, opstilling ses gerne inden 
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● Et yngre medlem i alle subspecialer. YODA har nu faste medlememr i DSSAK, 

DSOI og DOT. Der er yngre medlemmer i langt de fleste andre subspecialer, vi 

forventer et yngre medlem i DSFH inden GF 2025. 

● Samarbejde med nordiske lande: I 2025 bliver YODAs formand og næsteformand, 

formænd for Young NOF. Danmark bliver værk for kongressen i 2026 og vi er i fuld 

gang med at planlægge en precourse dag med fokus på yngre ortopædkirurger. 

● Støtte op om lokale sociale arrangementer. Husk at ansøge YODA puljen. 

● Gøre forårsmødet obligatorisk og attraktivt: Som altid gode evalueringer af 

Forårsmødet. Husk at bede om fri 9.5.25! Temaet bliver ’The Artificial Forårsmøde’ 

 

4. Indkomne forslag: 

1. Bestyrelsen ønsker ændring af vedtægt fra § 4.7 Personvalg,  

Vedtaget uden indvendinger. 

 

2. Bestyrelsen ønsker ændring af vedtægt fra § 4. Stk. 5 fra: 

Formand, Forårsmødeansvarlig og Web/Nyhedsbrevansvarlig vælges for en 2-årig periode i lige år. 
Kasserer og Uddannelsesansvarlig vælges for en 2-årige periode i ulige år. Øvrige personvalg er 
for en 1-årig periode. 

Ønsket ændret til: … 

Vedtager uden indvendinger. 

 

5. Godkendelse af revideret regnskab for sidste regnskabsår 

 Regnskabsåret er præget af uforudsete udgifter fra Google, sag om ophavsret og aftagende 
kursusaktivitet.  



 Godkendt. 

6. Godkendelse af budget for næste regnskabsår, herunder kontingent 

1. kommentar: Er det muligt at få tilskud fra DOS til det underskud vi har/kan 
komme til at generere. 
Svar: Nej. Vi ønsker at være en uafhængig organisation, hvorfor vi ikke ser det 
som en mulighed.  

2. Er det muligt at videreudvikle på kurser fx ifm a-kurser, for at kunne tjene 
yderligere? 

Svar: Vi forsøger hele tiden at videreudvikle på kurser. Det arbejde må man meget 
gerne blive en del af, da vi hele tiden søger ideer. Det kan ikke blive ifm. A-kurser. 

3. Hvorfor er administrationskurser steget med 50%: 
Svar: Google, revisor mm er steget pludseligt og markant.  

4. Hvad dækker kursusudgifter på 100.000 over? 
Primært udgift til kadaver-kurser, ca 90.000 i sig selv. 

a. Bestyrelsen ønsker at fremsætte forslag om at hæve kontingentet med 50 kr. årligt. 
Godkendt. 

7. Personvalg: 

a. Formand (på valg).  

Cæcilie valgt uden modkandidater 

b. Næstformand (på valg).  

Christina valgt uden modkandidater 

c. Kasserer (ikke på valg) 

d. Uddannelsesansvarlig (ikke på valg) 

e. Forskningsansvarlig (på valg)  

Christian Fugl valgt uden modkandidater 

f. Kursusansvarlig (på valg) 

 Joost Tilburg valgt uden modkandidater 

g. Web/Nyhedsbrevsansvarlig (på valg) 

 Benjamin Nygaard valgt uden modkandidater 

h. Forårsmøde/Industriansvarlig (på valg) 

 Linnea Kierulff valgt uden modkandidater 

i. Regionsansvarlig – Nord (på valg) 



Anne Sophie Brogaard valgt uden modkandidater 
 

j. Regionsansvarlig – Syd (på valg) 

Kia valgt uden modkandidater 

k. Regionsansvarlig – Øst (på valg) 
Trine valgt uden modkandidater 

l. Suppleant 1 (på valg) 
Frederik Emil Olsen valgt uden modkandidater 

m. Intern revisor 

Pelle valgt uden modkandidater 

n. Ekstern revisor 

 Årsregnskab og budget uden bemærkninger. 

 

8. Eventuelt. 

  NOF kongres 2026 i Danmark blev præsenteret. Kongressen er for de nordiske lande og 
holdes i samarbejde med DOS og YODA. Vi planlægger en pre-course dag fokuseret til 
uddannelseslæger. 

 

 DOA præsenteret. Et støtteredskab til multicenter-studier i Danmark. DOA er født ud af et 
behov for at kunne evidensbasere vores behandlinger, samt få et redskab der kan understøtte vores 
arbejde med politikerne, regionerne og sundhedsstyrelsen. Præsenteres mere detaljeret fredag på 
DOS kongressen.  

 


